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Written for all the MABRC Researchers, Past and Present who 

this affair has hurt, and that hopefully this book will take the 

burden of what happened with this. 

And for the Bridging Team Members who were dragged into 

this by Ed Smith. 
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Introduction 

Just days into the year 2013, the conclusion to the Daisy in a Box affair was 

coming to a furious, fiery end.  Many in the Bigfoot Community would hurl 

insults, threats and accusations towards the Mid-America Bigfoot Research 

Center and the MABRC Executive Director, D.W. “Darkwing” Lee for being 

complicit in the circumstances surrounding Ed Smith and his Daisy in a Box 

entanglement. 

After years of retrospect, and re-examining of the hundreds of posts, e-mails, 

text messages and documents that was collected through it all, the conclusions 

I’ve reached in this book are confirmed through the evidence presented here 

along with background knowledge that I have held back from many in the 

community and even some members of the MABRC. 

These conclusions may hurt some, may vindicate some, but above all else, I 

hope it satisfies those many critics that have attacked the MABRC, myself and 

others who were caught up in this entire affair. 

There have been many people throughout the Bigfoot Community who have 

demanded answers to questions that they had concerning the Daisy in a Box 

event.  It’s always been my opinion, that they didn’t deserve answers, they 

weren’t the ones that were trying to get to the bottom of things, find out more 

about if Ed was being truthful or not.  These people were sitting on their butts 

behind a computer screen making demands that wasn’t theirs to make.   

 

They had no dog in the fight so to speak. 

 

Perhaps the best way to describe Ed Smith, is a conman, which is defined as:  “a 

man who cheats or tricks someone by gaining their trust and persuading them 

to believe something that is not true.”   

What was Ed Smith’s end goal?  No one but knows the answer to this, hoaxing 

or was everything he said true, we will never know, even if Ed came forward 

today to “set the record” straight, no one will ever put stock into what he says.  



The following will show that attempts were made to collaborate his information, 

his stories, his technical drawings and more, as time progressed, I began 

demanding more information in the way of photos, videos, documentation and 

more to back up the claims, and with these requests, some was specifically 

delivered to me, but I was requested to be held to a non-disclosure agreement 

on the information that I was given.   

The following screen captures and other documentation sent to myself by Ed 

Smith are being used in this book under the Title 18, sections 106 and 106a, in 

order to educate the Bigfoot community at large, how Ed Smith was able to 

become relevant and establish himself in order to bring about the Daisy in a Box 

event.  The screen captures were done to preserve posts, emails and more than 

eventually were lost to time and the loss of Internet websites and blogs over the 

course of nearly 10 years to the last event. 

 

Since I was unable to disclose some of the information due to NDA’s, I swore 

since that time, that the MABRC and myself, would never be held to an NDA 

when it came to Bigfoot research, only that I would not disclose locations or 

witness names, unless that information was needed to prevent a criminal act or 

that a criminal act had already been committed.  My best advice to all Bigfoot 

researchers, is to never, ever agree to an NDA, you are mainly asked to submit to 

these agreements to make sure you can’t tell the truth about what you see or 

know is happening in a situation.   

By no means, is this going to satisfy everyone in the community, but it seeks to 

bring about an end to the many claims, questions and accusations that have 

been leveled by those in the community who did not understand, comprehend 

or have all the details before them to make any type of educated decision about 

the event itself.  As I have said in my public statement after the Daisy in a Box 

event went belly up, I cannot confirm or deny that Ed Smith and his associates 

did capture a Bigfoot or not.  I sought through patience and investigation to Ed’s 

claims, to either debunk or verify his claims, but in the end, he left us all 

wondering what really was going on and if he was truthful.  To be honest, I 

believe that Ed told many lies, and when confronted with being cornered on 

them, had to bail from the community. 



 

I also know certain individuals involved in this entire event will surely be butt-

hurt over some of the revelations contained in the screen captures and their 

participation in this, but they should realize that the screen captures speak for 

themselves, and the assumptions at the end of this book are just that, 

assumptions.  Those who read this book will draw their own conclusions from 

what is presented. 

There is a lot of crossovers between the chapters, as links to other events are 

mentioned and sometimes doubled up on, I apologize to the readers in advance, 

but at the end of the book, I have posted a timeline of events to attempt to go 

by. 

We will go through the various steps that led up to the Daisy in a Box incident in 

the following chapters, get a cup of coffee and settle back for a rough and rocky 

ride. 

Here is the story……… 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Bullets go flying 

For over two years (2008-2009), the MABRC had been having multiple 

expeditions to Bulletmaker’s property, and to that extent, members were 

continuously helping Bullet cut fallen trees up, getting firewood for Bullet, and 

other menial chores while on his property.  At first it wasn’t bad, but as time 

went by, Bullet expected more and more. 

 

Some members were having to bring cakes, cheese and other items to gift to 

Bullet so that the MABRC could research on his property.  Because of this, some 

members were growing weary of being extorted by Bullet in this manner.  

Members didn’t mind helping do things, but it seemed to continue getting more 

and more asked of them to do while there, that there was little time to do any 

research.  Bullet even began to demand that Driveroperator put siding on the 

house for free, which usually runs about 10 to 15 grand at the time.  D.O. 

declined, and everyone fully stood behind him on that. 

 

Bullet had final approval on who could come to his land, which was respected.  

Darkwing would get a list of names together for every expedition and Bullet 

would approve who could come. 

 

Enter a new MABRC member who will remain anonymous, who whined and 

pestered everyone he could to get an invite to Bullet’s place.  Of course, there 

were other MABRC members who had been in the group a lot longer who were 

waiting on their time to get to go to Bullet’s. 

 

 

That January, he had finally been allowed to attend an expedition at Bullet’s, 

and now sought every chance he could to go back in to Bullet’s despite being 

told that it was still Driveroperator’s research area and needed to respect that. 

 

Now Bullet was very belligerent to anyone that doubted he had Bigfoot on his 

property, and even had a bitter rivalry going with “Telehnay’s G’son” that had 



stretched back several years before Bullet joined the MABRC. 

 

Darkwing was continuously having to try and reel him in, as he would go to 

other forums and create sock puppets, thinking that he wouldn’t be caught, but 

Bullet couldn’t never disguise the way he posted, no matter how smart he 

thought he was. 

 

 

 
 

Once Ed and the Orig-6 began to start taking some of Bullet’s thunder away with 



the MABRC, he began causing issues with Ed, and because the anonymous 

MABRC member wanted back onto the property so bad, he became Bullet’s 

henchman to an extent. 

 

Now why is this being brought up, because it fits into what happened next. 

      

Behind the closed doors of the MABRC Members Area on the forum, it was 

discussed numerous times, that no one in authority of the MABRC still did not 

know what Ed and the Orig-6 had in hand, whether it was the truth or not.  The 

only way we could find out what was there was to see at the Summit meeting.    

Because of this, it was made well known to the MABRC Members that no one 

wanted to rock the boat with Ed, and give him any excuse to back out.  Darkwing 

asked respectfully that everyone give us the chance to find out what Ed actually 

had.  There was no threats or coercion as some of those who left would later 

claim.  The Orig-6 was also offering to show quite a bit of their evidence during 

the summit to those in attendance.  This all was explained to Bulletmaker to not 

rock the boat. 

      

Bullet was getting impatient, his glory in the MABRC was in dire straits, 

someone was getting more attention than he was, and because of this, in April 

2009, he began getting belligerent with Ed, making demands that Ed make it 

worth Bullet’s while to allow the infrasound experiment to be done on his 

property.  Through private messages, he demanded a percentage of the DVD 

sales that would have come from Orig-6’s research over the years as payment to 

do the experiment on his property, despite the improvements they were willing 

to pay for already to Bullet’s property. 

 



 
 



 
 

This was the first real crack in our plans and desire not to rock the boat with Ed, 

Bullet was getting impatient, and desperate for money and fame, the fame he 

currently had was fading quickly because of his actions towards the MABRC 

members themselves. 

      

A few hours later, Bullet posted in the project thread about not being kept in the 

loop, in which Driveroperator posted the comments below, setting Bullet 

straight on the fact that not only was he being kept in the loop, he was told that 

a face-to-face meeting would happen after the Summit meeting, he just had to 

be patient.  Instead, though, he told Driveroperator that he wanted a percentage 

of the sales of the DVDs that the Orig-6 was supposedly putting together about 

their research. 

 



 
 

 



This set the stage for what would occur a day later. 

 

      
 

On Tuesday morning April 14, 2009, an individual made a post on the 

participation list for the expedition, it added fuel to the fire, and Ed responded 

in kind, saying that trying to include other groups was a mistake and that 

Bullet’s knee jerk had destroyed that opportunity. 

 

Bullet become unglued and began berating Ed, talking about gifts being made to 

him and more. 

      

The argument between Bullet and Ed continued for most of the day, efforts to 

calm both down, went unrewarded, and in part, another individual 

unfortunately helped to egg it on. 



This day saw Darkwing on the road to attend the Honobia Bigfoot Festival 

committee meeting, and since Darkwing was on the road, all he could do was 

instruct the other admin on the forum to put the forum in disable mode. 

      

This would prevent any further posting until Darkwing could get back to deal 

with it. 

      

Bullet though, thought that he had been given the boot since he couldn’t access 

the forum anymore.  This infuriated him, and he called Darkwing’s house phone 

and left a really crappy message, calling Darkwing everything but a human being 

for kicking him out of the group over Ed.  He also demanded Darkwing accept his 

resignation and to give him the opportunity to address everyone on the forum. 

      

Well, with Bullet being the hot-head he was, there was no way he would be let 

back on the forum to make any kind of statement. 

      

Once Darkwing returned from Honobia, he disabled Bullet’s forum account and 

re-enabled the forum to all users.  Within an hour, came the post from Ed, that 

based on the actions of a few members in the MABRC, the summit had been 

canceled, along with the infrasound project.   The damage was done, Ed had his 

excuse for things not moving forward, we would not be able to verify anything 

because Bullet and another researcher had given him that reason to cancel 

everything. 



 
 

At the end of the statement that Ed made, was a key piece of evidence to the 

Orig-6 and whether it indeed exist, Ed listed the names of the members of the 

group and now more information could be gleaned from the Internet on who 

these other men were. 

 

The anonymous MABRC member would be removed the next day from the 

MABRC forums, because he continued to harass Ed and attack other MABRC 

members for refusing to side with Bullet.  The only MABRC member that did 

leave was a female friend of the anonymous MABRC member who had joined 

the MABRC at his urging. 

 

A smear campaign was started by Bulletmaker, trying to convince everyone that 

he had been hoaxing the MABRC for years at this location.  What Bullet failed to 

realize is that people he was talking to was forwarding the emails to the MABRC 



to show what he was doing.  And Bullet forgot that Driveroperator had access to 

his email and other forum accounts from over the years where D.O. would have 

to help Bullet figure stuff out, this gave us a treasure trove of information about 

what Bullet was doing in the background.  Yes, it was dishonorable to do this, 

but Bullet was hammering away and instead of fighting with him, like he did 

with “Telehnay’s G’son” we chose to take the high road. 

      

Bullet would claim him and his brothers were the ones that were running 

around in the dark, throwing rocks and even shaking tents.  He did this publicly, 

but in private messages and emails to people, he would admit otherwise, that 

he and his brothers were too old and crippled up to do things like that.  It was 

also well-known to those around Bullet, that he would not go out after dark, 

even to his car unless he absolutely had to. 

       

The following is an example of the posts that Bullet made on a Tulsa World 

newspaper article that featured the MABRC and the picture that was shown 

with the story was of a footprint recovered from his place.  It was further egged 

on by “Telehnay’s G’son” who emailed Bullet that we didn’t give Bullet credit for 

the footprint. 

 

 



 

 

This was hitting the Bigfoot message boards, so John Cartwright e-mailed 

Bulletmaker for clarification, and this is what Bullet sent back.  The problem 

was, because we were viewing Bullet’s e-mails and personal messages on other 

forums, he provided his own rebuttal to what he was making claims of. 

 

In a personal message, Bullet basically admitted to one of the admins on the 

North American Bigfoot Forums (long since deactivated) that he lied about all 

the things he claimed in the e-mail to John Cartwright.  And anyone that knew 



Bullet, knew that Bullet was terrified of the dark around his property, he was 

terrified of the Bigfoot coming up to his house at night, and had lights 

everywhere. 

 

 

 

Bullet would harass and attack the MABRC, Darkwing and Driveroperator for 

quite a few more years before he passed away, the trail of e-mails, posts, private 

messages and more are so lengthy that an entire book could be written about 

how honery Bullet was.   

However, the statement made by Darkwing after the cancellation of the summit 

meeting because of Bullet should say volumes.  The most important thing to 

note though is the very last line of his statement, in which he states “If Orig-6 

does come in and raid members, I would recommend before any one jumps 

ship, that you demand to see the evidence first, so you don’t jump ship and find 

the boat you jumped into isn’t really a boat.”  Even at this early moment in this 

saga, Darkwing had cast many doubts about Ed Smith and the Orig-6. 



 



 

 



 

 



 

 



 

So now, let’s move on to the appearance of the Great White Hype, Ed Smith. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



The Great White Hype 

The three phases of Ed Smith and the Orig-6 episodes are the Bulletmaker Era, 

the documentary era and finally the Quantra/Daisy in a Box era. 

When Ed first started membership on the MABRC forums on April 15, 2008, he 

maintained a low profile, reading threads, not commenting at all for quite a few 

months. 

At this time, many can say, he was casing the joint out on how to go about his 

plan.  This is more than likely the case; he was searching for his sucker to bring 

into his trap. 

Eventually, Ed began posting, at first, no mention of the Orig-6 by name, he just 

stated that he was part of a group of friends who had been doing research for 

some years. 

The first Darkwing heard of Orig-6 was when Driveroperator called him and said 

that he had been talking to Ed over the phone, and that Ed had told him about 

Orig-6.  Driveroperator also informed Darkwing that Ed wanted to talk to him on 

the phone, so a few days later, Darkwing was talking on the phone with Ed. 

Ed stated he would like to start talking about his team’s research on the forum, 

but that he couldn’t divulge details on locations or other information that would 

reveal private info. 

Darkwing agreed that Ed would be able to post his information and he would 

help in keeping people from making demands to know the details that would 

reveal locations. 

A few days later, saw the first post Ed made about the Orig-6, in which he began 

detailing some of the equipment that they supposedly used.  From the details 

that he did post about, several members of the MABRC who dealt with 

technology reviewed it and understood that the systems actually existed for the 

equipment to work the way Ed said it would. 

For the next few months, Ed would post new information about his group’s 

activities on the MABRC Forums, as well as engage Driveroperator and Darkwing 

in phone conversations on a near daily business. 



It was at this time that Driveroperator also learned that Steve 

“Squatchdetective” Kulls was also in contact with Ed, furthering the belief that 

this was on the up and up. 

Other groups were soon communicating with Ed, in particular, TEXLA out of 

Northeast Texas. 

Since Driveroperator and Darkwing were getting calls from Ed, they would 

double check with each other once they got off the phone with Ed to see if the 

stories matched up.  And the stories always did, almost to the exact wording.  Ed 

would also revisit something he had talked about months before, and still not 

changed any part of the story or information.  Because of this, Driveroperator 

and Darkwing began to have some belief that Ed was credible. 

Checking with members of TEXLA and Steve Kulls, the stories and information 

remained consistent with them too. 

There weren’t any variations, the stories and information always collaborated 

what Ed told them separately, no holes could be found that would show that it 

was a hoax.  This would be the protocol for D.O. and D.W. for the rest of the 

time Ed Smith was in the picture, always calling the other after talking to Ed by 

phone, so that when Ed called the other one, the information was always 

compared. 

He then makes a post that put him on Doug “Bulletmaker” Bilby’s radar, when 

he makes the following post on July 13, 2008. 



 

 



This is the message that Bulletmaker sent to Darkwing, he was paranoid over 

anyone outshining him with the MABRC, however, and he was already beginning 

to rage over Ed. 

Then Associate Executive Director of the MABRC, Sensortech, was in talks with 

Ed Smith to ensure that we didn’t over reach into any of the Orig-6 areas with 

research.  This was one of our 7 Golden Rules in the MABRC, not to go into 

someone else’s research area without permission, Sensortech wanted to make 

sure this didn’t happen here with MABRC researchers intruding upon Orig-6 

areas.   

 

June 10th, 2008, the Georgia Bigfoot Hoax begins, and Ed starts to try and talk 

D.W. into appearing on local news channels to talk about the so-called body that 

had been found.  D.W. would politely decline, although a few weeks later, a 

Tulsa TV station would interview D.W. about the Georgia affair. 

Finally on August 18th, 2008, Whitton and Dyer saw their whole story about the 

Bigfoot in a freezer fall apart when it was discovered by Steve Kulls that it was 

indeed a costume filled with animal organs when the ice in the freezer was 

being thawed out. 



With this event behind everyone, things went back to the way they were, with 

Ed calling Driveroperator on nearly a daily basis, while calling Darkwing once a 

week or once every two weeks.  However, unknown to Ed, Driveroperator would 

call Darkwing and fill him in on what was said, so that when Ed contacted 

Darkwing, they could compare notes on what Ed said, to see if there were any 

discrepancies, which there was few, if any at all that could be said that Ed was 

changing stories to each person. 

In February of 2009, the Horizon Project, a summit meeting and an Infrasound 

experiment was being thrown out on the table by Ed, to also include a crying 

baby trailer experiment.  Outside of the Horizon Project, Ed wanted the MABRC 

to participate in the other experiments and meetings.  I’ll discuss the Horizon 

Project in the next chapter, and then move on to the rest in the chapter after. 

 

      

       

      

       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



The Atoka-Coalgate Barn Incident 

November 11th, 2008, Ed Smith begins talking about an Orig-6 research area 

near Atoka-Coalgate, Oklahoma and the events happing there, where a massive 

number of tracks are found, along with blood samples where apparently a 

Bigfoot had cut itself on some sheet metal inside a barn on the location.  Ed 

claimed that the blood samples would be sent off for DNA analysis, and even 

gave MABRC members (through posts on the forums) a good education about 

DNA collection and analysis.  He would also provide the documentation of the 

trackways and where the blood samples were found by sending to D.W. Autocad 

drawings with the GPS coordinates redacted.  Ed also agreed to let D.W. post 

them on the forums for MABRC members to see, eventually letting D.W. move 

them out to the open forum for others to see publicly. 

Eventually, the “incident” report for this event was sent to D.W. who posted it 

on the forum to correspond with what was in the drawings, it’s placed after the 

documents shown. 

Having been working at a company that used Autocad extensively, Darkwing 

knew that to create these types of documents was clearly not something that 

could be done quickly at this level of detail.  This seemed to give some 

credibility to the documents’ authenticity of being proof that something did 

indeed happen. 

Here are the documents for perusal on the part of the readers.   (While there is 

copyright posted on these documents by the Orig-6, the fact is they were posted 

online on the MABRC Forums by Ed Smith and subsequently fell under the Fair 

Use Act that is noted on the forums) 

Here are the drawings that was sent, due to the size of the book, they may not 

appear to be clear, but those drawings will also be posted on 

www.bigfootfieldguide.com for anyone who wants to see the full-sized 

drawings. 

 

http://www.bigfootfieldguide.com/


 













 





 



Ed would announce a few months later that the DNA came back as unknown, 

which the MABRC was given more in-depth lessons on evidence collection and 

DNA analysis that was just further added in a neat package with what previously 

had been posted. 

As you look at the information posted in these drawings, it would take months 

for an individual to put this much data into the documentation, this was 

something that even die-hard proponents against Ed had to admit.  If he was 

hoaxing all this, he was going to an extreme amount of work to back it all up. 

Now as fate would have it, somewhere in the documentation, Ed slipped up 

(either deliberately or accidentally, we will never know) and left a GPS 

coordinate viewable, and a MABRC member found the location.  This MABRC 

member then assembled some of his friends and went onsite, and trespassed 

another group’s area without permission.  When Ed found out about it, he 

contacted D.O. about it with a mad-fit.  Calling D.W., D.O. explained what 

happened so Darkwing called the MABRC researcher to get their side of it. 

Sure enough, the MABRC researcher admitted to going on site with non-MABRC 

individuals, and due to this, had to be removed from the MABRC, as it was in the 

MABRC 7 Golden Rules. 

What the MABRC researcher told D.W. about what was seen, matched up to 

what Ed had described the location, giving some validation to the 

documentation that Ed had given D.W. to support the story of the incident. 

 

 

 

“Incident Number: 110208-71-01 

1438hrs CST Status: ONGOING 

This was reported to us by our two friends in Idabel Oklahoma we will call Jim 

and Jake, their real names have been withheld by request. 



Mike, Kathy and Todd have allowed us to us there real first names but we will 

withhold their last name to protect their Identities. 

Kathy walked into the barn about 9:30 on 30 October 2008 when she heard 

what she described as snoring from behind the hay stacks that were piled from 

the floor to the ceiling rafters. She thought someone had climbed up on the hay 

and went to sleep. She also noted that she thought something was dead in the 

barn because of the rotten smell that was very prevalent in the barn. 

This was particularly scary because her husband Mike was at work in McAlester 

and her son Todd who was honorably discharged from the Army about a month 

ago was in Oklahoma City for the night. 

Kathy had yelled at where she thought the snoring was coming from to wake up 

and get out off their property, after a few times the snoring stopped. The she 

heard some bumping then thumping but it sounded like it was coming from the 

other side of the barn, where the hay was stacked against the far wall and the 

two outside doors to the barn. 

She really thought this was strange, because the hay was stacked so close to the 

wall and doors that no one should be able to fit back there. She yelled again and 

this time was returned with a low grunting growl, she said she move very 

quickly to the door of the barn that she had just come in and then when she 

turned back to the hay stack she heard what she described as a screaming howl 

and one of the hay bales in the center of the stack moved like you would push a 

brick out of a wall, in never came out but she left and jumped in the truck and 

drove back to the house. 

Locked the doors to the house and locked her bedroom door and sat and 

watched the barn from here window which is about 500 feet or so, she never 

heard or seen anything else that night. 

When Mike returned home on Friday morning about 8:30 am on 31 October 

2008, he was greeted by his wife (Kathy) who filled him in on what happened. 

The previous night, and so both went to look around their barn, properly armed 

by the way. 

Our investigation is based on our findings and what the witnesses have revealed 

to us through our interviews with them: 



The investigation team consists of: 

From the Idabel area Jim and Jake 

From the ORIG-6: Vance, Bill, Mitch and Ed 

And aided by the witnesses and landowners:  Mike, Kathy and Todd 

Mike and Jim had worked together professionally for about nine years and is 

familiar with Jim's sideline hobby which is Bigfoot/Sasquatch investigations. This 

how they Jim and Jake became involved. 

When Jim and Jake arrived on the scene late Friday afternoon (1 November 

2008) and after an early morning (2 November 2008) survey of the area Jim with 

the permission of the family, called me (ED) about 9:45am. Jim described what 

was apparent to him and that we might want to come down and investigate 

what was in the area. 

I notified Vance, Bill and Mitch which were currently setting up the Crybaby 

experiment and we proceeded complete the setup of the experiment and we 

traveled with the Jump trailer which is our mobile research trailer to the area in 

the Atoka-Coalgate location. 

We arrived late Friday afternoon and setup the trailers mast mounted cameras 

and after our survey of the area we have decided to setup a research area here 

in this location, we have been on site here since Saturday late afternoon and 

because of the vast amount of evidence to be collected, we plan to be here 

though Wednesday afternoon. Mike and Kathy's son Todd will help man the 

trailers equipment. 

We have a Satellite internet link so we will update the forum as soon as possible 

with the information that can be released at this time “ 

 

And one very important aspect of these documents was the logo of the Orig-6 in 

the bottom right-hand corner that gave us the last names of the other purported 

members of the group. 



 

 

Following up on these names, Darkwing tracked down several possible 

individuals that could have been involved, and although no contact was made 

with those folks, it was added to the growing database about the Orig-6 for 

future reference. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



The Summit Meeting 

It was in February 2009 that Ed began talking about co-operating with other groups, even to 

the point of supplying these other groups with equipment to help research with, and to also 

replicate the findings of the Orig-6 through experiments of their own. 

To facilitate this, talk began of a summit being held in Catoosa, Oklahoma at the Cherokee 

Casino there.  Two groups were invited to attend, the MABRC and TEXLA. 

Ed put forth that members of his group would be there, and after discussion, equipment 

would be transferred to the different groups with the promise of sharing future research 

findings. 

The date set for May 2nd, 2009, and as an aside to this, talk began about doing an Infrasound 

experiment, in which an infrasound generator would be used to bombard MABRC researchers 

with in the field at different levels.  Ed agreed his group would help in the experiment on 

Memorial Day Weekend. 

The Orig-6 would bring in a trailer with tower monitors to make sure that once the infrasound 

generator was turned on, that it would be able to monitor any Bigfoot that seem to approach 

out of curiosity or anger from the infrasound waves being directed about. 

Medical personnel would also be there to monitor the health of the MABRC members. 

A lot of detail was going into the planning on this, and since the Memorial Day Expedition was 

going to be at Bulletmaker’s, Driveroperator was keeping him informed of the details. 

The Orig-6 promised to have a gravel road poured to the Hidden Bean Field, purchase and 

install a new gate for Bullet, and to also pay to run power to the Hidden Bean field.  Really a 

big bonus for Bullet to get all this done to increase his property value. 

Planning began for the Summit meeting and the Infrasound Experiment, with D.W. beginning 

a thread for MABRC members on the forum to start discussing and planning for the 

expedition.   

 



 

 



In March 2009, Ed suddenly, and without conferring with D.O. or D.W. about posting it on the 

MABRC forums, lashed out at the Alliance for Independent Bigfoot Researchers (AIBR) for 

naming Paul Vella as their Chairman.   

 

No one knew that the AIBR had even been considered to attend the Summit, as would be 

noticed in later stages with Ed, things would grow considerably larger with each event.  This 

led to a backlash against the MABRC, even though the group had nothing to do with Ed’s 

assertions that Paul Vella had to resign.  The MABRC didn’t have a dog in the fight, but 

because Ed posted this on the MABRC Forums, the group got dragged into it by a lot of 

people.  Some AIBR members did join the MABRC forums to contest what Ed was demanding, 

and before D.W. even realized it, D.O. would ban them outright for stating their opinions 

about what Ed demanded. 

This would be a recurring theme, D.O. would ban MABRC members and forum members both 

for even attempting to question or voice opposition to what Ed was saying.  During the Daisy 

in the Box event, D.W. had to step in and tell D.O. that he could not ban anyone else.  MABRC 

Members could only be banned if the Advisory Council voted on it and confirmed the 

member had to be banned, D.W. could only ban MABRC Members in emergency instances 

and would then explain the reasons to the Council.  Those MABRC members that D.O. had 

banned, left with a very bad taste in their mouths, and D.W. knew he couldn’t bring them 

back aboard as their hostility in some cases were severe. 



As illustrated in the Bulletmaker chapter of this book, events would take a downturn and the 

Summit would be canceled by Ed, as well as the Memorial Day experiment at Bullet’s.  He 

would later state that the Infrasound experiment was conducted by the Orig-6 with another 

group and that the data would be shared on the forum.  But nothing was ever posted despite 

repeated requests.  

The following post shows that Ed was planning on poaching members from the MABRC, but 

there was a big red flag, the only person he approached was D.O., offering him $50,000.00 a 

year to sit in the trailers and running equipment.  This began a long series of phone calls 

between Ed and D.O., which Ed would eventually lure D.O. into being a firm believer in 

everything Ed claimed his group was doing. 

 

 

 



 

Driveroperator would make his own announcement about Ed Smith and the 

Orig-6 right after the announcement that the summit had been canceled. 

 



During the time frame of the Horizon Project discussion and after the cancellation of the 

Summit meeting, Ed and the Orig-6 was going to take the blood samples up to the University 

of Oklahoma for further analysis (According to Ed.) and invited both D.O. and D.W. to come up 

as long as they both agreed to a Non-Disclosure Agreement, which both did.  If anything, they 

wanted to see the other members of the Orig-6 and confirm they did indeed exist.  However, 

according to Ed, the personnel at O.U. refused to sign NDAs, so the meeting was canceled.  On 

the other hand, Ed agreed to meet with D.O. and D.W. in Muskogee, Oklahoma to eat lunch 

and have a face-to-face meeting.   

D.O. and D.W. drove up to Muskogee and waited for Ed to appear, putting together a game 

plan for how the meeting would need to go so that some confirmation could be done.  When 

Ed arrived, he arrived in a newer model Ford dually truck and after introductions were done, 

the three went in to find a table. 

D.O. managed to get a picture of himself with Ed, but being a non-techie, D.O. eventually lost 

the photo when he switched phones.  As Ed went to go fill up his plate with food, he left his 

binder there on the table in from of D.O. and D.W., and Driveroperator slyly reached over and 

opened the binder to see what information could be gleaned from the contents inside. 

There were several checks, written in the amounts of tens of thousands of dollars from Ed to 

sources we didn’t have time to look at.  Also, several contracts for land purchases and leases, 

with the most interesting one being for 40 acres in the Kiamichi Mountains near Honobia, 

which fit in with the Horizon Project, as this is where Ed said they were wanting to do the 

project at. 

Various purchase orders for Cisco equipment were also observed, before the binder had to be 

closed before Ed returned.  While Ed ate, he informed D.O. and D.W. about the plans for a 

summit meeting that he was trying to put together in Catoosa in May, as well as talking about 

doing an infrasound experiment with the MABRC on the annual Memorial Day Weekend 

expedition that was going to be held at Bullet’s that year. 

Wrapping up the meeting, D.O. and D.W. waited until Ed had left the parking lot before 

comparing notes and thoughts about what was seen and spoke.  The two men were satisfied 

by what had been seen in the binder, even though both agreed that it could have all been 

false documents and that Ed had deliberately left it on the table with us, hoping they would 

look into it.  To this day, no one but Ed knows if they were real documents or faked. 

 

 

 

 



The Horizon Project 

Now the Atoka-Coalgate Incident seemed to give Ed more incentive on coming 

forward with details about the Orig-6 and some of their ongoing research, 

especially with the first mention of the Horizon Project in February of 2009.  This 

was a series of sensor packages and recording trailers placed on several miles of 

ridgeline to collect data on Bigfoot in the area.  The amount of equipment that 

was claimed to be used for this was mind-staggering, and yet, when the tech 

gurus of the MABRC looked at the information being sent, it all added up as a 

workable scenario.   

Again, documentation was posted on the forums by Ed, and the drawings were 

gone through by the tech gurus of the MABRC, who confirmed it was doable if 

the money was there to purchase the equipment.   

This arrived in Darkwing’s e-mail from Ed, it was after discussion of the 

proposed Orig-6 project in which they were looking for land in the Kiamichi 

Mountains in order to establish the equipment.   

 

 

Upon opening the documents, Darkwing could see the same intensity used on 

this Autocad document that was committed to the Atoka-Coalgate Incident.  

The level of detail certainly made quite a few IT folks impressed with the 

systems being discussed and used to make this a functioning project.  You can 

see the documents here for yourself, but once again, even though Ed put 

copyright on them, once they were posted to the MABRC Forums, they were 

subject to Fair Use. 



Here are the pictures, however, due to their size, they too will be posted on 

www.bigfootfieldguide.com so the full size can be viewed. 

 

http://www.bigfootfieldguide.com/


 

 



 

Ed would also post images of some of the equipment that was being purchased 

for the project, including information about the towers, one such post was the 

type of trailer and trucks they would use to do the project with. 



 

The picture of the truck Ed claimed was being purchased for the project.  He 

posted it as a small photo, and despite requests from Darkwing, he would never 

provide a larger photo, or any interior shots. 

 

From discussion with Ed, he laid out how they used metal towers in the woods, 

as the Bigfoot didn’t seem to be distancing themselves from those type towers 

compared to wooden towers, he even provided links to a company that he 

claimed were making the towers that Orig-6 was buying and using.  Attempts to 

contact the company to inquire about customers in Oklahoma to verify what Ed 

was saying led to a dead end as the company would not provide that 



information, which is believable as most companies don’t want to expose their 

customer base to other companies. 

 

On each tower, Ed explained, they would mount a high-end thermal camera on 

a tilt-pan remote control unit, along with various audio microphones all tied 

back to a remote trailer via Wi-Fi and cellular connections so that it all recorded 

back to the trailer where a server would then upload it to their secure servers 

based in the back room of the Bristow Telephone Exchange office where they 

had rented space at.  Around the base of the tower, seismic sensor packages 

were placed to record movement around the immediate vicinity. 

The goal was to use all three as corroborating evidence to support each other, in 

that if the sensors detected an animal walking through the area (Ed said that the 

sensors could be set to alarm at any weight, and in their research, it was 

supposedly set for 300 pounds) that the thermal could be rotated to that area 

and record the thermal footage of the animal walking through, and if any 

vocalizations, wood knocks, or other related noises occurred, the microphones 

would record it.  All this data was time-stamped and then could corroborate the 

other evidence.  This was something that Ed continuously discussed with D.W. 

at length, was the need to corroborate the evidence with multiple data. 

It was further revealed by Ed, that due to the cost of each tower and the 

equipment mounted on it, that Orig-6 had apparently purchased insurance in 



case a tower was damaged or stolen.  The number of details that Ed put into 

each conversation and post was staggering, and everything was poured over for 

every small detail.   

More information began pouring in from Ed, as he sent a large number of 

documents that was the policies and procedures his group apparently had 

created from DNA collection, to collection of a dead body, and it was examined 

for accuracy and eventually was the basis for many of the MABRC’s protocols 

for researching as it was all solid information. 

After the Summit discussed in the next chapter was canceled, a meeting 

between Driveroperator, Darkwing and Ed Smith occurred in Muskogee, 

Oklahoma at a Golden Corral where dinner was eaten.   

A photo of the three was taken with Driveroperator’s cell phone camera, 

unfortunately, DO wasn’t too literate with his phone and erased the photo, one 

key piece of evidence to convince the world that Ed Smith was indeed a person.   

The key point though, is that when Ed got up to go get his plate of food, he left 

his binder there on the table, in which Driveroperator looked inside it to see 

several checks with large sums on them, along with several land contracts in the 

Kiamichi Mountains.  When Ed sat back down and began discussing technology, 

Darkwing being an IT person himself, easily understood what Ed was saying and 

the layout of what was being proposed for the Horizon Project. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Daisy in the Box Part 1 

It had been fairly quiet from Ed for the later part of 2012 on the forums, 

although he continued calling DO on nearly a daily basis, while calls to Darkwing 

were down to one perhaps a month.  Nothing had been said about Orig-6 selling 

their research, equipment and data to another organization openly on the 

forum, and was only admitted to DO over the phone, in which DO asked Ed if 

there was anything not covered in the NDAs, he had signed with the new group 

that he could show DO.  This was just a few days before the events of December 

27th, 2012 transpired. 

While Darkwing was at work, Ed made this post on the MABRC Forums without 

any forewarning to either DW or DO, it wasn’t realized the post even had been 

posted until DO’s phone started blowing up with text messages and phone calls 

from people who had seen it.  Immediately calling DW, DO gave as much 

information as he had, so DW went and checked his email to see this 

notification, that sent him straight to the post via the links. 

 



 

While Driveroperator called Ed to confirm what was posted, Darkwing realized 

that Robert Lindsay and Bigfoot Evidence Blog had already seen the post, and it 

was already taking a life of its own as it spread from Bigfoot blogs to all the 

Bigfoot forums that were in operation at the time. 

The amount of hits that began hitting the server was nearly 10.000 a minute, 

and the MABRC forums were beginning to creak and moan from the number of 

people trying to access the forums.   

Ed basically reinforced what he posted to DO over the phone, and stated that he 

would post more information as soon as it was available.   

At 4:55 am on Friday December 28th, posted another comment on the thread 

about the so-called capture.  It just further created a furor among the blogs and 

other forums, as people were screaming insults, threats and various other 

comments about the incident. 



 

 

By now, the Forums are so overburdened by people trying to get on the forums, 

that the webserver, which was only designed to handle 10,000 connections, 

starts displaying error messages to visitors.  DW, takes the forums offline, to 

make some changes to access to the forums, basically turning off guest access to 

all but one thread, this allows the forums server to handle the volume of hits 

coming in that was nearly 100,000 a minute.  People across the Bigfoot 



community begin screaming that it’s unfair for the MABRC to require people to 

join the forums as a forum member to view more pertinent information about 

the Daisy incident, but it allows the forum server to remain up and able to 

display pages. 

Demands are made from DW to make a statement if it’s real or not, has a 

Bigfoot been captured.  DW has discussions not only with DO, but other 

members of the MABRC and even friends outside of the MABRC on how to 

respond.  All agree that what DW plans on saying is the only thing he can say.  

“We can neither confirm or deny that a Bigfoot has been captured.” 

This sends many into a frenzy, how dare DW say this, but truthfully, this was the 

most honest statement that could be made.  While Ed Smith had used the 

MABRC forums as a release point for his statements, he also made sure to 

include that he was not a member of the MABRC, and was making the 

comments himself.  The MABRC was not connected to these events outside of 

Ed, a MABRC Forum Member (just because someone joined the forum, did not 

automatically make them a MABRC Organizational Member) using the forum to 

post the news about this incident. 

Many could not wrap their minds around the fact that the MABRC forums, 

allowed the public to join the message board, but this did not give automatic 

membership into the MABRC organization, a membership app had to be filled 

out on the website and several interviews were done to potential MABRC 

organizational applicants, before they could actually join the MABRC 

organization.  Ed was steadfast in his comments that he was a former member 

of the Original 6 and not a member of the MABRC Organization. 



     

  

DW called an online meeting with the MABRC Organizational members that 

Friday night (December 28th, 2012) in which the entire incident so far was known 

and what the MABRC would do going forward. 

The memory of the failed Summit meeting, the infrasound experiment and 

other moments when Ed was given an excuse to bail out of the meetings and 

such with the MABRC, DW and DO, asked the MABRC Organizational members 

to not give Ed Smith an excuse to cancel anything that gets scheduled.  At this 

meeting with the MABRC members, DW expressed that asking questions were 

okay, just do not get aggressive with Ed, so that he would not pull the plug.  

Unfortunately, DO would start banning forum members for just asking 

questions, before starting to do the same thing to MABRC Organizational 

members as well, before DW was able to force him to stop.  Unfortunately, DW 

couldn’t bring the people back into either the forums or even the MABRC 

Organization afterwards, because people were already pissed off for being 

banned in the first place.   

DW had to explain to DO that MABRC Organizational Members could only be 

removed from the group through a vote of the MABRC Advisory Council for 

breaking the MABRC 7 Golden Rules, and only for emergency situations would 

DW remove a member of the MABRC Organization if it needed to be done 

immediately and a vote of the Advisory Council would take too long to do.  If 



DW had to remove someone from the group, he would still go and explain to the 

Advisory Council why it had to be done immediately. 

It didn’t help any with Ed Smith actually making comments against those people 

from other forums and blogs, infuriating those same people and creating more 

conflict that was further blamed on DW.  Calling Ed, DW told him that further 

posts of the nature below would not be allowed and that would be deleted. 

 

The first mention that Ed makes related to the possibility of a conference call 

between the Quantra Group and some independent researchers, scientists and 

bloggers along with the MABRC occurs Sunday December 30th, 2012 at 2:34 am. 

 



By the afternoon of December 30th, too many posts are being made on multiple 

blogs and forums across the Internet based on what is being posted in the 

thread about the Daisy incident, and to try to cut down on the amount of 

incorrect information being posted by nefarious individuals to muddy up the 

waters, DW makes a post for MABRC Organizational and Forum members to not 

repost the information, to allow two sources of information. 

 

A forum member by the callsign Roblester posted an honest statement about 

asking for more information and why it wasn’t being released.  Ed come across 

at him sideways, and in his enthusiasm to not let anything get sidetracked with 

Ed, DO responded towards Roblester before banning him from the MABRC 

forums.  Another poster on the thread, Sixesup, a MABRC Organizational 

Member posted his disbelief in what Ed was claiming, DO immediately banned 

him from the forums, even though he was a MABRC Organizational Member and 

it would have to be put to a vote for removal.  This would later be used as claims 

by many that DW was banning and deleting threads on the forums related to Ed 

Smith, when in reality, DO was doing 90% of the banning before DW was able to 

put a stop to him doing it. 



 

DW actually considered this an honest statement to be asked and allowed it to 

stay on the thread. 

 

Ed on the other hand had to respond with an asshole type response, and then 

called DO and started complaining which eventually led to the banning of 

Roblester from the forums. 



 

DO’s response was over reactive, and it resulted in just more headaches over the 

entire affair. 

 

Then the incident with Sixesup, which was handled poorly by Driveroperator, 

resulted in DO blatantly removing a MABRC Organizational Member despite the 

MABRC rules that clearly state, only in emergencies can a member be removed 

by the Executive Director, otherwise a majority vote of the Advisory Council is 

required to remove an Organizational Member. 

Here are the contents of the emails that went back and forth between the two 

along with some screen captures of the posts between them.  It would get to 

the point that Darkwing had to remove Driveroperator from being able to ban 

anyone, as he was going overboard on it, and 99% of the people banned during 



this time was done by Driveroperator, who was fully invested into believing Ed 

Smith and the Daisy in the Box. 

 

 

 



 



 

DW was interviewed by several bloggers about the Daisy in the Box affair, and 

relying on information given to him by Ed Smith, that information was filtered 

out through those initial interviews.  Interviews given by Ed Smith was 

encouraged by Darkwing, as the more people who asked questions in the 

interviews, the greater probability that he would slip up and cracks could be 

found in his story. 

The Bigfoot Chicks interview with Darkwing is shown below: 



 

 

The next picture shows near the lower middle of the page where an interview 

with Bill Brock is given by DW.  



  



 



 

 

Posting on December 28th, 2012 in the afternoon, Ed put on the MABRC forums 

the “Protocol for the live capture of a bigfoot specimen: AKA, “Monkey want a 

cookie???” and this was supposedly the protocols being used by Original 6 and 

then possibly by Quantra when it purportedly captured a Bigfoot. 



 



 

 



 



 



 



 



 



 



 

 

Over the course of a few weeks since the announcement, Ed gave Melissa Hovey 

an interview that was posted in three parts, it was recovered and placed here so 

people can see that amount of questioning being done to Ed over the claimed 

incident.  We’ve managed to recover a majority of the interview here. 

“Good morning.  Here is the continuation of my questions and answers with Ed 

Smith. 



 

Questions in full: 

1. If you have seen no photos, videos, reports or the alleged specimen, how can 

you be 90+ % sure this is a legitimate capture scenario? What information have 

they provided that makes you that certain? 

 

2. I read your explanation for your involvement with Quantra on this. But that 

does not explain why they are involving you. By all rights, they could have kicked 

you to the curb for your information disclosure. But, they have not. Why not? 

 

3. Who is Mr. Alexander? What can you tell us about him? 

 

4. Going back to the “crates”. You stated there are 8 total, but there are 6 in the 

field. Are they all on one property? If not how many to a property and do you 

have a number for the people involved that know about these “crates” and their 

locations? 

 

5. Let’s talk about the “knock down” gas and how you described the air being 

sucked from the crate to render the subject unconscious. What preparations, if 

any, were made should the subject not begin to breathe on their own? Could 

you describe this in more detail as some are alleging simply doing this and not 

performing some kind of resuscitation (and following up with an immediate 

tranquilizer) would have ended with the death of the alleged subject. 

 

6. From what field(s) of study is the group getting advice for sedation, 

immobilization, general health & welfare and examination? 

 

a. Exotic husbandry (e.g. zookeeping), general biology, wildlife biology, 

veterinary (domestic, wildlife or exotic), medical, or other? 

b. From the field(s) listed in the response for 1.a. which are protocol consultants, 

hired or on the ground participants, or group members? 

 

Questions and Answers: 

 



Question: If you have seen no photos, videos, reports or the alleged specimen, 

how can you be 90+ % sure this is a legitimate capture scenario? 

 

Ed Smith: At the meeting in Houston, they spoke of the specimen and 

referenced it several times. 

 

Question: What information have they provided that makes you that certain? 

 

Ed Smith: They are the ones who want to have a face-to-face meeting that was 

not a battle to get in the meeting framework. 

 

It's just a matter of what content is or must be presented at the meeting. Other 

than what I have already discussed I have drawn those conclusions. 

 

Question: I read your explanation for your involvement with Quantra on this. 

But, that does not explain why they are involving you. By all rights, they could 

have kicked you to the curb for your information disclosure. 

 

Ed Smith: I endured about an hour of anger at the Houston meeting and there 

still may be legal ramifications. "I do bring to the table an understanding of the 

Bigfoot community we do not have" as stated by one of the principals in 

attendance. 

 

I have stated and I will do it again, I am only overseeing the Bridging Group 

Meeting. Nothing More! 

 

Question: But, they have not. Why not? What makes them think you won’t 

disclose sensitive information now? 

 

Ed Smith: I have not signed any other NDA's or agreements, So that's a question 

that the principals would to have To answer. 

 

Question: It is not my intent to insult you, but if you were on the outside looking 

in, as most in this community, you would have to admit it is curious that they 

would want to keep you involved. 



 

Ed Smith: Outside of the information that I have shared in my posts and in the 

Q&A. Compared to being in control of the O-6 operations. I am on the outside. 

I'm just standing closest to the window. I told DW and DO in a phone call tonight 

I have never seen an organization that has a plan in front of them and yet they 

don't know what to do? 

 

It is frustrating to say the least. 

 

Now let's switch the tables, if I were in their shoes knowing what I do from my 

past work and everything else being same. I would have kicked me out. 

 

They did not. 

 

Keep this question and ask them at the meeting. 

 

Question: Who is Mr. Alexander? What can you tell us about him? 

 

Ed Smith: He is a successful trader in secondary commercial (commercial 

mortgages, student loans, etc.). Mid-fifties educated has three children married 

thirty plus years. 

 

Question: Going back to the “crates”. You stated there are 8 total, but there are 

6 in the field. Are they all on one property? 

 

Ed Smith: I'm speaking only about how the O-6 operations that were conducted. 

No. 

 

Question: If not how many to a property and do you have a number for the 

people involved that know about these “crates” and their locations? 

 

Ed Smith: I'm speaking only about how the O-6 operations that were conducted. 

Maximum of two per property depending on location topology many different 

factors, a minimum nine personnel per location again it would vary on location. 

 



The examination area would have 1 or 2 additional personnel until needed when 

the examination team would assemble. The examination team consists of 18 to 

20 additional personnel brought in to the location when needed. These are as 

needed personnel and would be assembled and notified with the "Flash List" 

 

Question: Let’s talk about the “knock down” gas and how you described the air 

being sucked from the crate to render the subject unconscious. What 

preparations, if any, were made should the subject not begin to breathe on their 

own? Could you describe this in more detail as some are alleging simply doing 

this and not performing some kind of resuscitation (and following up with an 

immediate tranquilizer) would have ended with the death of the alleged subject. 

 

Ed Smith: The knock down gas system does not force all O2 out of the crate. The 

escaping air exits through vent slots at the bottom additional air slots at the top 

of the unit allow air in to the unit at a reduced rate. The system reduces the 

amount of O2 in the air to cause an unconscious state. 

 

The unit was tested with one O2 sensor in the middle of the unit at half height 

and four more in each corner at floor level. The system reduced the available O2 

level to 9.71% for a duration of 57 seconds O2 levels returned to Normal in 88 

seconds, that is why we set the follow on N2 releases at 3.5 minutes. There was 

no need for necessitation determined. 

 

Question: From what field(s) of study is the group getting advice for sedation, 

immobilization, general health & welfare and examination? 

 

a. Exotic husbandry (e.g. zookeeping), general biology, wildlife biology, 

veterinary (domestic, wildlife or exotic), medical, or other? 

b. From the field(s) listed in the response for 1.a. which are protocol consultants, 

hired or on the ground participants, or group members? 

 

Ed Smith: We contracted and compensated zoologist, biologist, geneticists, large 

animal veterinarians, radiology technicians, medical lab techs some of these 

professionals were contracted as consultations but some were contracted for 

the examination team most of these served a dual purpose. 



 

EMT, Ex military personnel, and members of the O-6 staff were utilized in the 

field operations. 

 

All signed non-disclosure agreements and were compensated at 3 to 7 times the 

normal rates for their profession and participation. When we ceased operation 

severance compensation was provided. 

 

The majority of them continued on with the Quantra group under new NDA's 

and compensation packages. O-6 NDA's remain in effect for 25 years or until 

released. These were reaffirmed at severance. 

 

Melissa’s 2nd part of the interview. 

 

Below are the questions and answers so far with Ed Smith. Thank you to the 

Forum Admin for allowing me to post these. BEFORE you go onto the questions 

and answers --- 

 

There are still questions out for Ed to answer. If you ask a question about 

anything (and I am sure there will be) I will forward them to Ed, if I have not 

already asked him in the follow up questions he still has. 

 

Also, there are some who seem to be under the impression that I am the only 

independent researcher chosen for this "conference"... This is not true. I cannot 

disclose names but I know of 2 other independents that are involved and one 

still has to be contacted. These names are not my information to disclose - and 

until everything is set in stone - those names should not be disclosed. Ed Smith 

references the "Bridging Group" - which is this group of Independent 

Researchers - in his answers below. Anyone wanting more information about 

this should contact DW directly. 

 

Below are the questions and answers between myself and Ed Smith. As I stated 

above, there are still some questions Ed has not gotten to - but he has not 

refused to answer one question so far. I say that, because if he did refuse an 

answer - it would be noted in the responses. Some questions may have been 



asked before, if so, then I apologize as I am also trying to get up to speed on all 

this. 

 

At this point I do not have an opinion one way or the other. As always, I ask that 

people make up their own mind. When I have more answers from Ed, I will post 

those as well. 

 

Question: By your own admission you are not involved with Quantra, so what 

makes you think the text message you received was true? 

 

Ed Smith: The incoming address "CINC-6 is the communication I.D. for capture 

control and the message ["Daisy" in the box] is the identifier for a positive 

capture. I checked the IP number and it matched with the status server on which 

the "Flash List" function platforms. 

 

The Quantra Group are using the same networks, identifiers and action codes as 

the ORIG-6 created and setup. If it’s working why reinvent the wheel. 

 

Question: Have they provided you with any photos or hard evidence that shows 

what they are saying is true? 

 

Ed Smith: No, that's why I'm making sure that at the bridging meeting that we 

get to see Photos, Video, X-rays, Ultrasounds, Blood Work, Hair morphology, 

Stool Cultures, Preliminary PCR test and MRI, if completed. 

 

All of the above should be completed by this time and the resources are in place 

at the examination area. 

 

Quite frankly I see no reason that the members of the bridging unit, in which 

you’re a member of should. NOT see the specimen ourselves. 

 

Question: Do you understand why the community is having such a hard time 

accepting this as legitimate capture? 

 



Ed Smith: Yes, I do. I'm setting with the people that I sold my organization to and 

they have been elusive when it comes things that if the tables were turned, I 

would know at this point, as the leader of the effort. 

 

Question: You discussed an agreement you signed when you left the Orig-6 - an 

NDA. Are you willing to forward that, and any other agreements signed upon 

your departure, to me? I will not publish these documents. 

 

Ed Smith: Yes, I have signed a non- compete agreement and a non-disclosure 

agreement. I need to run it by my legal counsel be for forwarding, I know you 

would not publish anything but I have to get them to get their opinion first. 

 

Question: How has "Quantra" reacted to the outing of this alleged capture? 

 

Ed Smith: Well, there are not very happy with me, but it's their communications 

error. I would have been content hearing about it on the news while working in 

my garden (I like to garden in what spare time I have). 

 

Question: In the past you discussed DNA testing and Documentaries, do you still 

have any of the DNA results in your possession? If so, will you forward them to 

me? What happened to the Documentary? 

 

Ed Smith: All of the DNA project work (results and data) was sold to the Quantra 

Group all of the digital info and hard files were boxed up and sent to their 

location. By the sale agreement I was not allowed to retain any copies or 

backups of the data or Information. 

 

I cannot talk about them, but some of the results are posted in the threads at 

the MABRC and I believe even the incorrect ones are posted there as well. D.W. I 

think has reposted those threads from the backup since the hack attack a lot or 

some of the threads have not been reposed as of yet. 

 

Some background on why I left ORIG-6, my responsibilities to my family’s oil and 

gas business were and still are increasing and where O-6 operations was 

concerned I could not keep up with the 24/7 work load even with help from the 



staff. I was also dealing with buckling relations with my O-6 partners, stack my 

family life on top of it and something had to go. 

 

I talked with Randy Harrington extensively about this. 

 

Documentaries, they were originally made for a DVD release but then retooled 

for a cable television type network. The rights to the documentaries have been 

sold to the Quantra Group I don't know their status at this point. 

 

Question: Do you have any information on the alleged cage that was built and 

allegedly used to capture, "Daisy"? What is it made of, and the specs? 

 

Ed Smith: I retain the rights to my written work so I can talk about the trap unit, 

but photos, video and CAD drawing are the property of the Quantra Group. 

 

Yes, I designed 95% of the trap unit. It is not a clam shell trap as has been 

reported in some of the blogs. Those reports are entirely inaccurate. 

 

We attempted to modify a shipping container at first but found it was in 

satisfactory for our requirements. 

 

The materials used are steel, aluminum and carbon fiber. 

 

The dimensions are 11.5 feet in width and 17.8 feet in length, 8.2 feet in height, 

excluding the pressure bottle rack. 

 

The unit is transported in parts to a staging site and assembled. The assembled 

unit is skid mounted can be moved by a tractor or wheeled loader. It is also 

designed to be lifted by helicopter. 

 

Explosive cylinders much like an over loaded 12ga shot gun shell. Would blow 

the trip laches on the door and actuate the tensioned springs snapping the 

sliding door shut. 

 



A weight sensing module is placed at the entrance to the unit covered in ground 

material would allow a reasonable weight to be attained. 

 

A second weight sensing module is embedded in the floor of the trap unit 

allowing the electronic controller to activate the explosive latches and servo 

valves on the nitrogen gas cylinders in the knock down gas system which forces 

all oxygen out of the space an forces the specimen in to an unconscious state. 

Side panels could be opened a tranquilizing agent (dart) could be administered. 

 

The dosage could be determined because of the weight data collected at the 

entrance would be available at this point. 

 

The trap unit can be camouflaged made to look like a hut (out building) or a 

stone out crop this is achieved by using modular or gunite concrete (shotcrete) 

units then painted or stained to match the surrounding rock features. 

 

Then baited with temptation materials. 

 

The unit would be under video observation at distance and video coverage 

would be inside the unit and at the entrance. Small video cams and lipstick 

cameras would be utilized for this application. 

 

Power for the unit would six to eight 12-volt deep cycle battery configured in a 

24-volt parallel configuration this would allow for long duration soak times 

without disturbance. Battery box and DC circuit breaker unit mounted on top of 

the trap unit. 

 

Engineers work on problems, Designers work on needs and we needed a trap. 

 

Question: Are you being told anything about the condition of, "Daisy"? What are 

the conditions she is being kept in? Is she still in captivity? 

 

Ed Smith: I have been told there is a health issue with the specimen but no 

details have been given to me. 

 



Question: Why should anyone believe this? 

 

Ed Smith: I'm posting information it's everyone’s right to believe it or not. I still 

have issues with some of the information that they should know at this point as 

I stated above in question one.” 

 

In the interview, you see where Ed admits that he divulged a lot of detail to 

Driveroperator about his personal life and more.  This goes along with the claims 

being made that Ed talked to Driveroperator on almost a daily basis, to be able 

to be this personal with him.  This would be the driving force that 

Driveroperator would become Ed’s most vocal advocate in the MABRC, 

conflicting with the skepticism that Darkwing was showing more and more of on 

a daily basis as more information was brought forth by Ed. 

 



 



 

 

Many will ask, why these interviews are placed here and what significance they 

carry in outlining how this entire incident transpired.  It gives the reader the 



opportunity to see if they can spot any holes in Ed Smith’s story, which 

transpired over a period of weeks, and stayed fast in maintaining the same story 

over and over again, even when talking to different people. 

      

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Daisy in the Box Part 2 

January 2nd, 2013, Ed posts some “historical” context how the Orig-6 was 

formed and became Quantra.   

 



 

By the morning of January 7th, 2013, the Bigfoot Community was rioting, 

screaming for answers and evidence, which at the time, was only coming from 

Ed Smith, although many deemed that Darkwing needed to answer for it all, 

when in reality, Darkwing was in the same boat as the rest of the community.  

His statement, “I can neither confirm or deny a Bigfoot has been captured” still 

held true, he couldn’t vouch or deny, he was simply trying to get to the point 

where the “Bridging Teams” that Ed wanted to assemble, would possibly get to 

go onsite and see the Bigfoot in captivity.   

The Bridging Team members are announced, from the Independent Team to the 

MABRC Part of the Bridging Team at 12:19 pm on the 7th.  It had been decided 

by the members of the Bridging Team that by announcing the members, this 

would put pressure on Ed to get things rolling.  As it seemed that a lot of 

excuses were starting to arise, as Ed claimed that Quantra didn’t feel like 

playing ball with the Bigfoot Community. 



 

Ed had promised Darkwing and this was relayed to the other Bridging Team 

members that he would purchase First Class tickets to fly everyone to the 

location, and provide the hotel and food for everyone when the time came.   

Interesting to note, the only independent team members that Ed requested was 

Melissa Hovey and Dr. Meldrum, it was Darkwing who decided to contact Kathy 

Strain, along with Abe Del Rio and Steve Kulls.   

Darkwing knew that Melissa would call it straight up, as would Dr. Meldrum and 

Kathy Strain, while Abe and Steve had their radio shows and could get the 

information out there to the public, whether the entire event was a hoax or 

real.  All were told when Darkwing contacted them, that he couldn’t tell them if 

it’s for real or not, but once we were on-board the airplane in first class and in 

the air, they could begin to assume it might be possible that a Bigfoot could 

have been captured. 

The clock was ticking on Ed, he informed Darkwing that he would have a date 

and time for the meeting soon.   

By this time however, Ed has stopped talking to Darkwing by phone, opting 

instead to send text messages that were short and to the point.  He still 

continued talking to Driveroperator, keeping that avenue open since Darkwing 

was now demanding answers to key questions. 



Then the very next day, January 8th, Ed makes the announcement that Quantra 

has suspended all contact. 

 

 

When Ed made this announcement, Darkwing was ready, he knew that the 

hammer would have to fall either way, Ed had to either shut up or put up, and 

when this happened, Darkwing informed Driveroperator that the MABRC was 

going to ban Ed and out him as a hoaxer.  Driveroperator was reluctant to close 



the door on Ed, as he had become vested in everything Ed had ever told him, 

not having any skepticism to what Ed was doing.   

 

Driveroperator would release his own statement regarding Ed Smith and the 

Daisy in the Box event, and in this, you can read that despite being faced with 

the reality that Ed was possibly hoaxing everything, DO continued to be a 

staunch supporter of Ed’s.  This would eventually culminate down the road with 

DO breaking away from the MABRC as his agenda would drive wedges between 

him and the other MABRC Members. 





 

Darkwing himself, issued a final declaration about the Daisy in the Box incident, 

clarifying the timeline and other issues related to Ed Smith.  Many in the 

community would lambast D.W. over the years for being involved in the Daisy in 

the Box event, although none of them would take the time to do their research 

and understand that Ed caught D.W. and the MABRC up in this.   



 



 



 



 



 

 



 

Some of the members of the Bridging Team also wrote in Darkwing’s defense 

over the handling of things. 

 



 

 

While it shows in these screenshots some of what was going on in the 

background, no one will really know to what extent DO and DW went to expose 

Ed Smith in either direction, as a hoaxer or someone telling the truth. 

Towards the end though, it appears that the cracks starting to appear in Ed’s 

story about Daisy in the Box was rapidly expanding, and when confronted with 

the Bridging Team members and their willingness to get this on the road, he had 

to bail out of it, and there was only one option, pull the plug himself. 



Conclusions 

 

In the appendix with this book, is many of the screen captures that wasn’t used 

in telling the story that does have bearing on it.  Background work on Ed is 

shown, screen captures of Melissa Hovey, Kathy Strain and others discussing the 

event on the Bigfootforums, and misc..  It’s upon the reader to decide what they 

believe in this event, but here are some assumptions that have been compiled 

that should be noted. 

Ed Smith was fixated on Driveroperator, offering him money, a job and more to 

leave the MABRC and come to the Orig-6, the question is why?  It was 

eventually discovered that Ed was gay, could he have been trying to pander to 

D.O. and try to lure him into a relationship.  This is not meant to be construed 

anything bad on D.O., but when you look at the tremendous amounts of phone 

calls nearly on a daily basis, the offers of a job, money and equipment, that 

possibility looks very credible.  Once again, this is not meant derogatory or 

mean towards D.O., this is just a conclusion based on the available information. 

The phone calls to Darkwing were sparse for a large majority of the time, as 

D.W. would always ask about documentation and evidence to support what Ed 

was claiming, he knew he couldn’t get D.W. to believe much without evidence 

to back it up. 

While first starting out with contacting the MABRC, Ed did provide the layouts 

to the Horizon Project and the Atoka-Coalgate Incident, he soon would rely on 

sending excerpts of the policies and procedures he claimed the Orig-6 used.  

This was reviewed and eventually became a part of the MABRC’s policies and 

procedures as they were well thought out documents. 

No one will ever know if Ed Smith was on the up and up or not, as he has 

disappeared from the online community, and attempts to contact him have 

ended up slamming into brick walls.  I cannot say for certain if Driveroperator 

still is in contact with Ed, since this was one of the thorns that caused the end of 

our friendship and him leaving the MABRC.  He still wanted to believe. 

 



Appendix 

Ed’s Facebook Page 

 

 



 

 



 

 



 



 

 



 

 





 

 



  

Ed Smith’s Paranormal Group Page 

 



Comments below from Ed’s Paranormal Page, please note that Mr Black Scope 

and The Truth were sock puppet accounts of Ed’s. 

 

Matt Pruitt’s Comments on BFF 

 

 

 



 

Kathy Strain’s Comments on BFF 

 

 

 



 

Melissa Hovey and Kathy Strain comments on the BFF 

 



 

 



 











 

 



 









 

Ed’s infamous Hoax post on the BFF after being outed as a Hoaxer by D.W. 

 

 

 



Ed confirms that the Infrasound Project and the Crying Baby Trailer experiments 

that he had committed to doing with the MABRC before the failed Summit 

meeting was “supposedly” done with other groups. 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Impromptu Timeline 

Some of the dates reflect the screen capture name, but in the right year box. 

4/15/2008  Ed joins the forum 

6/10/2008 Georgia Bigfoot Hoax begins 

7/13/2008 Bullet/Ed We need to have more security 

7/18/2008 Sensortech talks to Ed about Orig-6 research areas. 

8/18/2008 Whitton and Dyer admit to hoax 

11/11/2008 Atoka-Coalgate Incident 

3/13/2009 Kiamichi Block Investigation 

3/23/2009 Giving advice to members 

4/8/2009 Bumptop desktop 

4/10/2009 Ed posts his email address 

4/15/2009 Driveroperator statement 

3/23/2009 Bulletmaker - JREF and Tornado incident 

Feb. 2009 Horizon Project first mentioned. 

Feb. to May 2009 Summit Meeting 

2023-01-28_20-52-00 Summit details 

2023-01-28_21-16-27 Reference of other groups in reference to the summit 

Feb. to May 2009 Proposed Infrasound Experiment 

layout.jpg layout for the infrasound project 

Live Feed Screens The Live Feed Screens that Ed Smith did. 

4/1/2009 Bullet Blows his stack 

2023-01-25_21-07-43a Ed's confirmation for the summit 

2023-01-28_20-07-29 Crying Baby Trailer Experiment 

2023-01-28_20-05-50 Ed Smith cancels Infrasound experiment and the Summit 

2023-01-28_20-06-22 Ed Smith cancels Infrasound experiment and the Summit 

4/15/2009 D.O.'s post about the cancelled summit 

3/1/2009 AIBR - Paul Vella Blowout 

4/9/2009 SECync Server mention 

2009 Crying Baby Trailer Experiment 

4/14/2009 Bullet sends email to Ed, trying to go around DW and DO 

11/21/2009 Orig-6 documentary talk 

Poaching members Ed posts about poaching members of other groups 

12/8/2009 Taking the MABRC infrasound experiment to another group 

7/1/2009 Man packable camera masts 

9/2/2010 Bipto reigns of BFF response by Ed Smith (Mentions Vance Dillon) 

8/5/2010 Turner Falls missing hiker 

3/30/2010 server farm trailer 

2/25/2010 Unattended Ground sensors 

2/23/2010 Ed Smith's birthday 



9/6/2010 
Supposedly when the InPacs Database will be opened on the forum, 

never happened. 

2/22/2010 Ammonia Sensors 

1/12/2010 Infrasound info and data release (TBA) 

2011 Is when Horizon Project was supposed to go live 

10/28/2012 The new group announcement 

12/27/2012 Daisy in the Box announcement 

12/27/2012 MABRC Forums are overwhelmed, temporarily forcing it offline. 

12/1/2012 Sixesup Controversy 

12/28/2012 
Forum is back online, however, guest access is extremely limited, if 

people want better access, they have to join the forum.  This eliminates 
the number of people slamming the forums trying to read stuff. 

1/3/2013 Roblestar Message 

1/7/2013 Bridging Team Members announcement 

1/7/2013 
Bridging Team Members date, time, location has been agreed upon 

between Ed and Quantra. 

1/8/2013 Ed Smith announces the Quantra group has suspended all contact 

1/9/2013 
Ed Smith is banned from the MABRC Forums, no further contact is made 

with Ed after this, he refuses to answer Randy's phone calls. 

1/12/2013 Ed makes the infamous fraud post on BFF. 

  

 

 

 


